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Pred vama je osmi broj Nogometaša! 
To znači da smo pred drugim 
rođendanom (travanj) časopisa 
namijenjenog prioritetno članovima 
HUNS-a. Na stranicama Nogometaša 
se svi mogu upoznati s brojnim 
aktivnostima i korisnim informacijama 
sveukupno važnim za status 
nogometaša. Točno, za status 
profesionalnih igrača, ali i status svih 
drugih aktera nogometne igre, jer 
kako je pokazalo i istraživanje o 
uvjetima rada, a kojom se temom 
bavimo na ovim stranicama, nogomet 
ima svoje lice i naličje. S jedne strane 
glamur, priče o velikim zaradama, 
uvjetima iz bajke i raskošnim 
događaj ima, s druge strane 
neusporedivo masovnija stvarnost 
izostanka redovitih plaća, uvjeti ispod 
minimalnih za rad, izrabljivanja i 
nepravde…
U ovom broju, za početak 2017. 
godine, više smo se bavili tim 
statusnim pitanjima i aktivnostima 
HUNS-a, FIFPro-a, želeći potaknuti 
pogotovo naše nogometaše na dublje 
promišljanje svojeg statusa, pozicije 
u nogometu i perspektive. Onih koji 
od nogometa mogu živjeti bezbrižno 
cijeli život je jako malo, poglavito u 
odnosu svih drugih (više od 99%) koji 
na više ili manje težak način opstaju 
u najmasovnijem svjetskom sportu. 
Primjetno je kako se razlike između 
bogatih i siromašnijih u nogometu sve 
više iskazuju. Bogati iskazuju 
tendenciju odvajanja i dodatnog 
napora da zarađuju još više, a oni koji 
to nisu moraju razmišljati prvenstveno 
kako da u perspektivi ne propadnu. 
Eto, kad govorimo o siromašnijima, 

sa s labi j im uvjet ima rada i 
kompliciranij im modalitetima 
profesionalnog funkcioniranja, onda 
u Hrvatskoj o tim statusima mora se i 
te kako promišljati. Da bi naši 
nogometaši bolje, pravednije i(li) ako 
hoćete pristojnije mogli živjeti u 
nogometu, moraju se držati zajedno 
i postati aktivniji akteri borbe za svoja 
prava. Sindikalno udruživanje snaga 
nije samo institucionalno okupljanje 
da bi se artikulirao stav nogometaša 
u poslu. Ono je i jedan od ključnih 
načina kako bi se promicao osjećaj 
pripadnosti jednoj skupini čiji pojedinci 
u temelju imaju iste ciljeve. To je igrati 
što bolji nogomet, imati što bolje 
uvjete za ispunjavanje svojih 
profesionalnih i inih obveza te u 
temelju imati regulirana i ispunjena 
prava. To je stalna borba jer se svijet, 
pa tako i nogomet, stalno mijenjaju. 
Zato se treba prilagođavati. Ta borba, 
dakako, ima snagu ako je zajednička 
i sa osjećajem pripadnosti, jer samo 
se tako neće događati da se pojedinci 
odmiču od nje u trenutku kada njima 
bude bolje. Naši reprezentativci, koji 
maksimalno podržavaju HUNS-ove 
aktivnosti, iako su praktično svi 
egzistencijalno situirani, simbolični je 
pokazatelj te solidarnosti s onima koji 
žive nekim drugim, daleko slabijim 
standardima…
U kontekstu svih gore navedenih teza 
koncipirane su teme ovog broja 
Nogometaša. Posvećenog upravo 
nogometaši(ca)ma i njihovim pravima 
i obvezama, uz nadu kako će u ovoj 
godini njihova odlučnost za zajedničke 
aktivnosti osnažiti napore za 
poboljšanjem njihova statusa.   
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Ovo je pogled na prvo izdanje 
FIFA-inog The Best Football 
Awards predsjednika HUNS-a 

Darija Šimića, jednog od gostiju na 
gala svečanosti svjetskog nogometa u 
Zürichu. Zajedno s glavnim tajnikom 
Marijom Jurićem, oni su uživali u 
spektaklu kojeg je u svakom kontekstu 
idejnih rješenja i organizacije potpisao 
Zvonimir Boban. Negdašnji kapetan 
brončanih i slavni član AC Milana 
je devet mjeseci i glavni savjetnik 
predsjednika FIFA Giannia Infantina 
za nogometna pitanja. Dakle, najvažniji 
stručnjak za još relativno novog vladara 
svjetske kuće nogometa, s kojim 
priprema i definira brojne reforme 
koje se već događaju (Mundijal sa 48 
sudionika) u FIFA…

No, vratimo se Najboljem. Kako je Dario 
Šimić sublimirao doživljaj glamurozne 
svečanosti u Zürichu, najveća stvar koja 
se dogodila u prvom izdanju The Besta 
svakako je dolazak mnoštva velikana 
nogometa. Bio je to konkretan nagovještaj 
nove administracije FIFA-e, koja želi u 
svom mandatu vratiti nogometaše 
i trenere, odnosno navijače u fokus 
nogometnog sporta. Ovaj događaj, u 
kojem se ocjenjuju najbolji za proteklu 
godinu, svojevrstan je konkretan 
pokazatelj te nove politike FIFA-e. Njome 
se želi vratiti vjerodostojnost svjetskoj 
nogometnoj organizaciji, nakon što 
su teške afere proteklih par godina 
urušile cijeli jedan nakaradni sustav 
dugogodišnjeg vladanja…

The Best je, nakon 6 godina što su s 
France Footballom zajednički dodjeljivali 
Zlatnu loptu i ostala priznanja, samostalni 
izbor FIFA-e. Infantino i Boban smatraju 
kako je svjetska nogometna organizacija, 
kao krovna institucija najpozvanija kako bi 
slavila i proglašavala svoje najbolje aktere. 
U tom smislu je kreiran i novi prepoznatljivi 
trofej The Best, koji je podvučen 
hrvatskim dizajnerskim štihom. Naša 
akademska slikarica Ana Barbić Katičić 
„pohvatala“ je idejne linije Zvonimira 
Bobana i naposljetku je FIFA dobila doista 
dojmljiv Trofej. Svi oni koji su ga dobili, 
osim simbolikom priznanja, dojmljeni su 
njegovom ljepotom i impozantnošću. Još 
nešto, važan je i način odabira najboljih. 
U glasovanju su sudjelovali nogometaši, 
treneri, novinari i navijači, praktično svaka 
grupacija aktera koje FIFA drži glavnima 
u nogometnom sportu, dobila je 25% 
težine u izboru…
Dakako da je poseban doživljaj biti 

tamo i družiti se cijelog dana s takvim 
fenomenima kakvi su bili Diego Armando 
Maradona, brazilski Ronaldo, Argentinac 
Gabriel Batistuta, Ukrajinac Andry 
Ševčenko, Nizozemci Marco Van Basten 
i Clareence Seedorf te mnogi drugi…
-Iznimno sam dojmljen svime što sam 
tamo vidio i doživio – kazat će tajnik 
HUNS-a Mario Jurić – svi mi koji živimo 
nogomet 24 sata dnevno tijekom cijelog 
života tamo smo se napunili pozitivnom 
energijom. Bilo je impresivno i fasciniran 
sam jednostavnošću i družbom takvih 
velikana.“

U službenom smislu, dakle podijeli 
priznanja, nije bilo nekih osobitih 
iznenađenja. Doduše, onaj negativni 
dio, bez kojih ne mogu ni najbolje priče, 
priredili su iz FC Barcelone. Naime, iako 
je delegacija klupskih čelnika stigla u 
Zürich, tamo nije bilo onih najvažnijih 
za bit ove priče, nogometaša! Četvorica 
nominiranih, Leo Messi, Andres Iniesta, 
Gerrard Pique i Luis Suarez nemušto su 
opravdali svoj nedolazak 24 sata prije 
ceremonije sa pripremom za utakmicu 
španjolskog kupa. Svakome je bilo jasno 
kako je to samo izgovor. Činjenica kako 
je Cristiano Ronaldo prema očekivanju 
(pogotovo nakon dobivanja Zlatne 
lopte) ponio 6,5 kilograma teški trofej 
The Best izaziva objektivnu sumnju kako 
se Leu Messiju nije išlo zato što neće 
biti osvajač najvažnijeg priznanja. Sama 
sumnja je već dovoljna kako bi narušila 
ugled tog fantastičnog nogometaša, kao 
što je objektivno kako se FC Barcelona 
ovim potezom razmaženih zvijezda 
pokazala kao klub podređen trenutnim 
raspoloženjima svojih igrača. Za imidž 
katalonskog kluba definitivno je ovaj gaf 
prilično težak udarac…

No, vratimo se priznanjima, koje možete 
vidjeti i u posebnom okviru. Za nas je 
iznimno važna činjenica da je Luka 
Modrić i drugu godinu zaredom izabran 
u najbolju 11-oricu svijeta! Velika je stvar, 
da ponovimo, što je taj izbor odnosno 
priznanje stigao od nogometnih 
profesionalaca širom svijeta (69 
zemalja), a koje glasovanje se odvija pod 
okriljem FIFPro-a. Krovna organizacija 
nogometnih sindikata je bila i ostala 
partner FIFA-i i u novoj organizaciji izbora 
najboljih, što je značajan pokazatelj 
vrijednosti te sinergije. Luka Modrić je 
dakle nastavio s visokom razinom top 
predstava, što mu je donijelo glasove u 
čak 60 od 69 nacionalnih izbora najbolje 
jedanaestorice. Nema dvojbe kako je 
31-godišnji Zadranin i u 2016. godini 
pokazao kako je ponajbolji svjetski 
vezist, a što je raznim priznanjima i 
izborima potvrđeno od strane svih aktera 
nogometa. Svaka čast Luki Modriću!

U konačnici, svaka čast i Hrvatskoj, koja 
se na ovom događanju pokazala važnom i 
ponosnom članicom svjetske nogometne 
obitelji. Luka Modrić, Zvonimir Boban, 
Ana Barbić Katičić, svatko na svoj način, 
potpisuju ulogu glavnih aktera, a ne 
statista globalne manifestacije. To je za 
Hrvatsku definitivno veličanstvena zbilja…

PRVO IZDANJE FIFA-INOG THE BEST FOOTBALL AwARDS BILO JE GLAMUROZNO
ZBOG VELIKOG BROJA SLAVNIH BIVŠIH I SADAŠNJIH IGRAČA I IGRAČICA, TRENERA I DUŽNOSNIKA 

KOJI SU BORAVILI U ZüRICHU
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NAJBOLJI,
PODVUČENO
HRVATSKIM
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„Za razliku od prošle godine, kada je FIFA još bila u organizaciji Zlatne lopte, ove je godine bilo puno više bivših 
nogometaša i slavnih prezimena nogometa. Bilo je stvarno fantastično sresti i porazgovarati s nekim ljudima koje već 

duže nisam vidio, s prijateljima s kojima postoji toliko zajedničkih doživljaja iz igračke karijere.
Zvone Boban je odradio doista vrhunski posao i kao Hrvat i njegov prijatelj te bivši suigrač doista sam ponosan što takav 

čovjek dolazi iz Hrvatske.
Pored toga senzacionalno je kako u najboljoj jedanaestorici svijeta nema niti jednog engleskog i francuskog 

nogometaša, što više nego dovoljno govori o fantastičnom statusu Luke Modrića, koji je drugi put zaredom dio izabrane 
najbolje postave. Lukina priznanja teško će neki igrač s naših prostora dostići u budućnosti…“
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U ime FIFPro-a predsjednik Philippe Piat i 
glavni tajnik Theo Van Seggelen pozdravili 
su prisutne i zaželjeli dobrodošlicu 
predstavnicima više od 60 država.
Predstavnici sindikata tih dana bavili su 
se zanimljivim temama, a posebice onim 
aktualnim koje se tiču profesionalnog 
nogometa i nogometnih pravila.
Prvi dan skupštine bio je posvećen 
unutarnjoj organizaciji FIFPro-a, a u dane 
nakon održana su stručna predavanja na 
temu novih strategija upravljanja.

Uz to, tema je bila i upravljanje 
međunarodnim organizacijama u 
nogometu, koje se posebno tiču prijenosa 
prava korištenja lika, zaštite sportaša na 
globalnoj razini u kontekstu globalnog 

ujedinjenja sportaša (The world Players 
Association), budući status i razvoj prava 
profesionalnih nogometaša, strategija 
razvoja ženskog nogometa i sadržaj 
aktivnosti društvene odgovornosti.

FIFPro će dodati dvije žene članice u 
izvršni odbor od 2017. godine čim bude 
izabran novi odbor.
Zemlje članice su prvoga dana FIFPro-ove 
Generalne skupštine u Kostariki glasovale 
u korist izmjena i dopuna FIFPro-ovog 
statuta u korist dodavanja dviju ženskih 
predstavnica u FIFPro-ov odbor. Broj 
članova odbora ovime će se povećati na 
ukupno na 13 članova.

Nove predstavnice imat će ista prava i 

zadatke kao svi ostali članovi odbora. 
Kandidatkinje će biti nominirane od strane 
FIFPro-ovih država članica neovisno o 
nacionalnosti. Žene će biti izabrane na 
Generalnoj skupštini 2017. godine od 
strane država članica.
FIFPro-ova odluka za unaprjeđenjem 
uloge žena je sljedeći korak na putu prema 
spolnoj ravnopravnosti u upravljačkim 
strukturama.

Ranije ove godine, FIFPro-ova divizija 
Azije dodala je Australku Kathryn Gill 
i Japanku Ayu Miyamato u svoj odbor 
s namjerom poboljšanja postupaka 
donošenja odluka. To je prva FIFPro-ova 
divizija koja je promijenila svoj statut i 
uključila ženske predstavnice.

DRUGI hRvATSkI 
SAbOR NOGOmETA

Kao odvjetnik HUNS-a Tomislav 
Kasalo je pozvan od strane  HNS-a na 
sudjelovanje na  Drugom hrvatskom 
saboru nogometa. 
Kasalo je prisustvovao Okruglom stolu 
o izmjenama i dopunama Pravilnika 
o radu arbitražnog suda, a sve u 
kontekstu potrebe da se Pravilnik o 
radu arbitražnog suda HNS-a uskladi s 
cirkularom FIFE 1010.
Zajedno s predstavnicima klubova 
i HNS-a doneseni su zaključci i u 
bitnome usuglašeni stavovi o nužnim 
izmjenama te da će stručne službe 
HNS-a u suradnji s predstavnicima 
klubova i igrača krenuti s izradom 
konačnog teksta Izmjena i dopuna 
navedenog Pravilnika. O njegovom 
donošenju u konačnici bi trebao 
odlučiti IO HNS-a što će biti objavljeno 
i u Glasniku HNS-a. Kasalo pretpostavlja 
da bi se s njegovom primjenom moglo 
započeti već početkom veljače ili 
ožujka ove godine.

SASTANAk S 
PREDSTAvNICImA 
hNS-A

21. listopada 2016. u sjedištu HNS-a 
u Zagrebu održan je sastanak radi 
implementacije okružnice 1010 
(neovisne arbitraže) kojem su nazočili 
predstavnici Nogometnog sindikata, 
glavni tajnik Mario Jurić i odvjetnik 
Tomislav Kasalo te predstavnici HNS-a.
Razgovori su u HNS-u s predstavnicima 
Vladimirom Ivetom, predsjednikom 
Komisije za licenciranje i Nikolom 
Badovincem, predsjednikom Komisije 
za propise HNS-a i donedavnim 
arbitrom bili konstruktivni i želimo 
istaknuti HNS-ovu partnersku volju koju 
su pokazali pri rješavanju problema, s 
obzirom da arbitraža nije usklađena s 
cirkularom 1010.

SOCIJALNI 
DIJALOG U 
bRUXELLESU

Tema su bili autonomni ugovori i 
problem njihove implementacije u 
nekim europskim zemljama, posebice 
onima Istočne Europe u kojima se 
još uvijek ne primijenjuju minimalni 
uvjeti ugovora. To znači da igrači 
nemaju status radnika već se radi o tzv. 
građanskim ugovorima po kojima su oni 
samostalni djelatnici. 
Kasalo ističe da je postignut dogovor 
o produljenju roka u kojem će se 
taj ugovor morati implementirati u 
svim tim zemljama. UEFA, kao krovna 
organizacija i u čijoj je to nadležnosti 
će nagraditi one države, koje će 
implementirati autonomni ugovor, 
prema kojem su igrači isključivo radnici, 
dodatnim novčanim iznosom koji će 
biti distribuiran kroz UEFA-in HatTrick 
program. Za UEFA-u i FIFPro igrači kao 
radnici su imperativ, a ne opcija kao što 
je to trenutni slučaj u Hrvatskoj gdje 
prema Zakonu o sportu, igrači mogu, 
ali ne moraju biti u radnom odnosu s 
klubom i koji nije u cijelosti usklađen s 
tim autonomnim ugovorom. 

GENERALNA SKUPŠTINA FIFPRO-A U KOSTARICI

SAN JOSE, GLAVNI GRAD 

KOSTARIKE, U RAZDOBLJU OD 

8. DO 10. STUDENOG 2016. 

BIO JE DOMAćIN GENERALNE 

SKUPŠTINE FIFPRO-A NA 

KOJOJ SU SUDJELOVALI I 

PREDSTAVNICI HRVATSKE 

UDRUGE “NOGOMETNI 

SINDIKAT”, PREDSJEDNIK 

DARIO ŠIMIć I GLAVNI TAJNIK 

MARIO JURIć. 

VIŠE ŽENA ZA 
RAVNOPRAVNOST 
SPOLOVA U UPRAVLJANJU 
SINDIKATOM

PravNe aktivNosti 
HUNS-A
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Nekadašnji igrač Lučkog, Croatie 
Sesvete, Inter Zaprešića, 
Dinama Zagreb, potom 

profesionalac na Cipru, Tajlandu i 
u Sloveniji, Antun Palić, odlično se 
snašao u rumunjskom nogometu. 
O njegovom nogometnom putu, 
iskustvima u novoj mu stvarnosti, ali 
i budućnosti Palić nam je iznio neka 
zanimljiva opažanja…  

Dakle, Antune, iza vas je odlična 
polusezona. Jeste li zadovoljni vašom 
igrom i rezultatima ?
Zadovoljan sam ovom polusezonom, 
naravno uvijek može bolje i na 
individualnom i momčadskom nivou, ali 
sveukupno gledajući je dobro. Momčad 
je u igri za tri trofeja, samim time igrač 
može biti zadovoljan i sa individualnim 
učinkom.

Već dvije sezone igrate vrlo uspješno 
u Dinamu. Možete li nas upoznati s 
tamošnjom ligom i Vašim klubom?
Dinamo Bukurešt je jedan od dva najveća 
kluba u Rumunjskoj koji ima veliku povijest, 
ali u zadnjih deset godina je skrenuo s 
puta i upao u razne probleme, kako one 
financijske, tako i rezultatske. Novi vlasnik 
je izvukao klub iz te situacije i sada ga vodi 
stabilno već nekoliko godina, polako se 
razvija taj projekt, a ove godine je cilj što 
bolji plasman i izlazak u Europu. 
Liga je zanimljiva i teška. Ove godine je 
dosta izjednačeno, sve ekipe u gornjem 
dijelu ljestvice imaju šansu za naslov 
prvaka, ali prvenstveno je važno ući u 
playoff i onda je sve otvoreno. Ima dosta 
igrača iz hrvatske lige koji su se predstavili 
u dobrom svijetlu i samim time otvorili 
vrata nekim drugim dečkima koji dolaze 
ovamo. Problemi koji postoje sada u ligi su 
financijske prirode, a ima nekoliko klubova 
koji se bore s opstankom, što je uostalom 
slučaj i u našoj ligi.

Nastupali ste u 1. HNL gdje ste ostavili trag, 
kakva su Vaša iskustva bila s tadašnjim 
prvoligaškim nogometom u Hrvatskoj?
Pa rekao bih možda da se nisam dovoljno 
mogao pokazati u HNL-u s obzirom da su 
me uvijek neke okolnosti sprječavale da 
igram u kontinuitetu i tu sam priliku na kraju 
dobio ovdje u Dinamu iz Bukurešta. HNL je 
bio dosta jak onda kada sam počeo igrati, 
ali i danas imamo kvalitetne momčadi, kao 
i dobrih igrača u našoj ligi, koji će jednoga 
dana igrati u velikim klubovima. Važno je 
poboljšati infrastrukturu, kao i financijsko 
stanje klubova kako bi svi klubovi mogli biti 
konkurentni i složiti dobru momčad, što 
vidimo na primjeru Osijeka danas.

Tijekom karijere igrali ste i u Sloveniji, 
Cipru i Tajlandu. Možete li nas upoznati 
s tim dijelom Vaše bogate karijere?
Pa u svim tim ligama je bilo teško igrati. 
Svaka liga ima svojih specifičnosti i 

nogometnih zahtjeva, iako sam i ja znao 
unaprijed podcijeniti razinu nogometa na 
Tajlandu.  Ipak mislim da su lige iz Europe 
zahtjevnije u svakom smislu. 

Pratite li uzbudljivu utrku za naslov prvaka 
između Rijeke i Dinama te imate li favorita? 
Kako Vam se čini prvoligaški nogomet u 
Hrvatskoj?
Pratim HNL koliko stignem. Moj favorit 
je Dinamo, ali mislim da je zanimljivo za 
navijače, kao i za razvoj lige da je ovakva 
utrka i da je sada Rijeka na prvom mjestu. 
Mislim da tu svakako pripadaju Hajduk i 
Osijek. Kad bi se oni i još barem jedna ekipa 
mogli uključiti u borbu za vrh, nikome ne 
bi bilo lako osvojiti naslov.

Dugogodišnji ste član HUNS-a, kakva je 
bila Vaša dosadašnja suradnja s HUNS-
om?
Moja suradnja s HUNS-om je uvijek dobra 
i kad god sam bio u situaciji da sam trebao 
bilo kakvu informaciju ili pravnu pomoć, 
svi su mi bili na raspolaganju u bilo koje 
vrijeme. 

Što biste preporučili mladim igračima u 
HNL-u? Koliko je važna uloga sindikata 
u stranim zemljama gdje ste nastupali?
Za naše mlade igrače je važno da se 
pripreme na sve situacije u inozemstvu 
jer ima raznoraznih situacija i mislim da 
HUNS pruža priliku upravo za to. Da ih 
se prvo informira i onda reagira jer su se 
mnogi našli u problemima s ugovorima 
zato što nisu bili pravilno i pravovremeno 
informirani.

Nastupali ste i za mladu reprezentaciju, 
možete li nam reći nešto više o tome? 
Nastupi za mladu reprezentaciju nešto je 
najbolje što sam doživio u nogometu i to 
je nešto o čemu sanja svaki nogometaš u 
Hrvatskoj. Igrati naravno u prvom redu za 
A reprezentaciju, ali za mene je i ovo bilo 
fenomenalno.

Antun PALIć JE NAKON HNL-A OTIŠAO U 
RUMUNJSKU I TAMO SE ODLIČNO SNAŠAO. SVOJA JE 

ISKUSTVA PODIJELIO ZA NAŠE ČITATELJE

hRvATI
SU ODLIČNI U

RUmUNJSkOJ LIGI

oDJECI SKuPŠtInE HunS-A

ZNAČAJNE AKCIJE U 2016.
I AMBICIOZAN PLAN U 
TEKUĆOJ GODINI

SIJEČAnJ
• u Zürichu je održana FIFA i FIFPro 
Ballon D ‘Or dodjela nagrada FIFPro 
world 11 kojoj su nazočili predsjednik 
Šimić i glavni tajnik Jurić.
• u suradnji s FIFPro-om pokrenut 
je projekt #GameChangers s ciljem 
pomoći igračima, klubovima, 
navijačima i ostalim dioničarima

VELJAČA
• u Bruxellesu pri Europskoj komisiji 
prisustvovali su predsjednik Šimić i 
glavni tajnik Jurić Tribini FIFPro-a

trAVAnJ
• službeno započelo glasovanje za 
Nogometni Oscar 2016., a najbolje 
igrače u nekoliko kategorija birat će 

prvoligaški nogometaši, pomoćni 
treneri i glavni treneri. 

LIPAnJ
• Četvrti put održana svečanost 
Nogometnog Oscara u Kristalnoj 
dvorani hotela westin uz izravan 
prijenos na Drugom programu HRT-a. 
Za najboljih 11 izabrani su: Lovre Kalinić, 
Gordon Schildenfeld, Josip Pivarić, 
Marko Lešković, Stefan Ristovski, Tino 
Sven Sušić, Ante ćorić, Marko Rog, 
Marko Pjaca, Ilija Nestorovski i Marin 
Tomasov. Marko Pjaca proglašen 
je najboljim igračem MAXTV 1. lige 
2015./2016., Ante ćorić najboljim 
mladim igračem, najboljim sudcem 
Bruno Marić, a priznanje najboljeg 
trenera pripalo je Zoranu Mamiću. 

Najbolji igrač Hrvatske je Luka Modrić, 
a posebnu nagradu „Dobri duh HNL“ 
zaslužio je Marijan Kožina.
• 22.6. - 1.7. održan je četvrti Kamp 
za igrače bez ugovora, a pravo 
sudjelovanja imaju svi profesionalni 
nogometaši bez ugovora i naši članovi. 
Odigrana je utakmica protiv Intera 
Zaprešić koja je završila pobjedom u 
korist naše ekipe rezultatom 2:1.
• glavni tajnik Jurić i jedan od osnivača 
Sindikata, Miro Jurić, nazočili su 
Generalnoj skupštini FIFPro-a Division 
Europe u Oslu na temu aktualnog 
stanja u nogometu

ruJAn
• Glavni tajnik Jurić i odvjetnik Tomislav 
Kasalo sudjelovali su na pravnoj 

Na nedavno održanoj skupštini HUNS-a  predsjednik Dario Šimić i glavni tajnik Mario Jurić izvijestili su nazočne članove i kapetane 
Prve HNL o aktivnostima i događanjima koje je Nogometni sindikat proveo i u kojima je sudjelovao u protekloj godini.
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U vremenskom razdoblju od 27. do 
30. studenog 2016. na Zagrebačkom 
Velesajmu održao se po prvi puta 
specijalizirani sajam posvećen upravo 
nogometu. Nogomet je danas 
najpopularniji sport na svijetu, stoga 
ne čudi činjenica da predstavlja jednu 
od najvećih gospodarskih grana u 
suvremenom svijetu. Kroz povijest je 
nogomet imao veliki utjecaj na proces 
globalizacije, ali i na učvršćivanje 
nacionalnih i lokalnih identiteta.  
Želja organizatora bila je privući 
ljubitelje najvažnije sporedne stvari na 
svijetu u jugoistočnoj Europi pa i šire, 
kako bi razmijenili iskustva, znanja, 
kontakte te predstavili proizvode, usluge 
i projekte. Kako ne bi sve ostalo samo na 
predstavljanju proizvoda, za posjetitelje 
su bile organizirane edukativne 

konferencije i radionice sa svjetski 
priznatim i eminentnim stručnjacima 
iz cijele Europe. 

Ambasador projekta bio je Dario 
Šimić, predsjednik Hrvatske udruge 
„nogometni sindikat“. „Događaji poput 
Football Festa velika su stvar ne samo za 
Hrvatsku, već i za sve države u regiji. Ovaj 
dio Europe nikada nije imao problema s 
kvalitetnim nogometašima i talentiranim 
klincima. Međutim, nogomet nam za 
Zapadnom Europom još uvijek zaostaje 
u poslovnom segmentu. Stoga, Football 
Fest je jedna odlična priča koja će 
spojiti sve koji su na bilo koji način 
povezani s nogometom, bilo da se radi o 
nogometnim klubovima, proizvođačima 
sportske opreme, trenerima ili, pak, 
običnim zaljubljenicima u najvažniju 

sporednu stvar na svijetu. Drago mi je što 
sudjelujem na ovakvom događaju i što 
sam dobio čast biti njegov ambasador“, 
rekao je Šimić.

Football Fest može dati dodatnu 
vrijednost nogometnim klubovima, 
savezima, igračima, poduzetnicima, 
g o s p o d a r s k i m  s u b j e k t i m a , 
marketinškim, istraživačkim i PR 
agencijama, upravljačima sportskih 
objekata, studentima marketinga i 
kineziologije te svima drugima koji su 
vezani ili jednostavno ne mogu odoljeti 
nogometu. 

FootBALL FESt – NAJVEćI NOGOMETNI DOGAđAJ JESENAS  U ZAGREBU

DODANA VRIJEDNOST I 
HRVATSKOM NOGOMETU

• izdavanje časopisa „Nogometaš“ u   

   izdanju HUNS-a

• sudjelovanje na gala večeri FIFA     

   FIFPro Ballon D’ Or

• organizacija projekta „Nogometni  

   Oscar“

• organizacija Kampa i prijateljskih  

   utakmica za profesionalne igrače  

   bez ugovora po uzoru na FIFPro

• sudjelovanje u humanitarnim     

   projektima

• sudjelovanje u aktivnostima       

   radi provođenja projekta „Online      

   studiranje u Danskoj“

• aktivnosti radi provođenja projekta  

   „Reci NE namještanju utakmica“

• aktivnosti radi provođenja projekta  

   „Igrač mjeseca“

• sudjelovanje u radnim skupinama  

   pri Europskoj komi u Bruxellesu

• sudjelovanje na FIFPro Online  

   Academy radionici u Amsterdamu  

   (veljača)

• sudjelovanje na Glavnoj redovnoj i  

   Generalnoj skupštini FIFPro-a 

• održavanje aktivnosti (prijateljske

   utakmice i promocija) radi      

   provođenja projekta            

  „Pokaži rasizmu  crveni karton“

• provesti glasanje za FIFPro –     

   „Najbolja momčad na svijetu“ 

• provesti glasanje za FIFPro –    

   „Najbolje nogometašice svijeta“

• održavanje redovne sjednice   

   Skupštine

• sudjelovanje na godišnjem    

   kongresu FIFPro-a

• iniciranje i održavanje sastanaka      

   s raznim sudionicima hrvatskog     

   sporta, posebice nogometa,        

   organiziranje tribina, redovito        

   obraćanje medijima, a sve  

   radi poboljšanja statusa igrača u    

   Republici Hrvatskoj

• druge aktivnosti u skladu s

   djelatnostima HUNS-a i       

   financijskim mogućnostima

konferenciji FIFPro-a za Istočnu 
Europu, održanoj u sjedištu FIFPro-a u 
Amsterdamu.

LIStoPAD
• provedeno glasovanje u klubovima 1. i 
2. HNL za FIFPro world 11
• sudjelovali smo na prvom 
Footballfestu u Zagrebu, a predsjednik 
Šimić kao govornik na temu: Put do 
uspjeha i život nakon karijere
• u sjedištu HNS-a održan je sastanak 
između glavnog tajnika Marija Jurića 
i odvjetnika Tomislava Kasala i 

predstavnika HNS-a radi implementacije 
okružnice 1010 (neovisne arbitraže)
• na gradskom stadionu Vukovar 
obilježeni su Dani hrvatskih branitelja 
na Sajmištu, revijalnom nogometnom 
utakmicom veterana Hajduka i Humanih 
zvijezda za koje su igrali i Dario Šimić i 
Mario Jurić
• u Dinamu, Hajduku i Lokomotivi 
održana su stručna predavanja mlađim 
uzrasnim kategorijama na temu: 
Reci NE namještanju utakmica, koje 
provodimo u suradnji s FIFPro-om , 
a koje nastavljamo i iduće godine u 
ostalim klubovima

StuDEnI
• Tomislav Kasalo prisustvovao je 
Okruglom stolu na temu: Izmjene i 
dopune Pravilnika o radu Arbitražnog 
suda na Drugom hrvatskom saboru 
nogometa 
• predsjednik Šimić i glavni tajnik Jurić 
sudjelovali su na Generalnoj skupštini 
FIFPro-a u Kostarici
• po prvi je puta u Hrvatskoj provedeno 
glasovanje klubova 1. HNLŽ za 
FIFPro wORLD 11 Award (najboljih 11 
nogometašica svijeta) koje smo proveli 
u suradnji s FIFPro-om

ProSInAC
•  donirali smo stol za stolni tenis OŠ 
Novska tako obilježili 20. prosinca 
Međunarodni dan solidarnosti

PLAN AKTIVNOSTI 
ZA 2017. GODINU
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PrEDStAVLJAmo – RAZGOVOR SA PANCE KUMBEVOM, 
POKRETAČOM MAKEDONSKOG  NOGOMETNOG SINDIKATA

Nogometni sindikat u Makedoniji 
osnovan je prije tri godine. 
Jedan od ključnih aktera tog 

važnog događanja za makedonske 
nogometaše je Pance Kumbev. 
Porazgovrali smo s njim o počecima, 
problemima i razvoju sindikata u 
Makedoniji, a za početak ga zamolili da 
nam se detaljnije predstavi…

-Rođen sam u Velesu (bivši Titov Veles) 
25. prosinca 1979. godine. S osam 
godina počeo sam trenirati nogomet 
u rodnom gradu i matičnom klubu FK 
Borec. S nepunih 17 godina debitirao sam 
za seniorski tim u kojem sam igrao do 
svoje dvadesete kada sam prešao u klub 
FK Pobeda iz Prilepa u kojem sam igrao 
pune četiri godine. 

Iz Pobede sam otišao u Poljsku u FK 
Groclin gdje sam igrao četiri godine. Poslije 
Groclina sam potpisao s Varšavskom 
Legijom u kojoj sam igrao tri godine 
da bih karijeru zbog povrede završio 
2001. godine u FK Rabotnički Skoplje. 
Prošao sam sve omladinske kategorije 
u nacionalnom timu, a imam i desetak 
nastupa za seniorsku reprezentaciju 
Makedonije.

Kako je započeo projekt osnivanja 
makedonskog sindikata, tko je začetnik?
-Nogometni sindikat Makedonije 
osnovan je 2013.godine i ja sam pokretač  
osnivanja sindikata. Znao sam u kakvoj 
se situaciji nalaze igrači u Makedoniji 
I zato sam pokrenuo tu sindikalnu 
priču. Moram istaknuti da sam tijekom 
njegovog osnivanja imao veliku pomoć od 
gospodina Mirka Poledice, predsjednika 
sindikata Srbije, koji je možda i glavni 

krivac zbog kojeg sam se upustio u cijelu 
ovu priču.

Na čemu ćete temeljiti svoj budući rad i 
djelovanje Sindikata?
Temeljit će se na poboljšanju postojećeg 
stanja nogometaša u Makedoniji, 
cjelokupnom profesionalizmu i naravno 
usmjerit ćemo se na njihovu bolju 
budućnost. Glavni nam je prioritet 
osigurati minimalne uvjete koje bi svaki 
profesionalni igrač morao imati. Znam da 
je teško u državama poput ove naše na 
balkanu uspostaviti nekakav red, osobito 
u sportu, ali zato smo mi tu i dat ćemo 
sve od sebe da igračima osiguramo razinu 
koju i zaslužuju. 

Koliki je trenutni broj Vaših članova?
Trenutno brojimo otprilike 150 članova 
plus tu su još i igrači reprezentacije, 
a svremenom će se taj broj samo 
povećavati. 

S kojim se problemima suočavaju 
profesionalni nogometaši u Makedoniji?
Glavni problem je naravno financijska 
situacija u klubovima i općenito u državi. 
Imamo stvaran problem s takozvanim 
aneksima ugovorima koje igrači potpisuju 
u četiri oka s klubovima. S obzirom da 
Nogometni savez nije nadležan u tim 
dogovorima, iz tog razloga je to veliki 
problem kad kasnije dođe do spora. 
U Makedoniji još nemamo nezavisnu 
arbitražu i možda jedan od naših glavnih 
budućih ciljeva je upravo formiranje 
arbitraže.

Kakva je suradnja Sindikata i Nogometnog 
saveza Makedonije?
Mogu reći da je suradnja sindikata 

i Nogometnog saveza otpočetka 
bila odlična, ali nakon jednog slučaja 
suspeznije igrača iz Metalurga koji nisu 
primili plaću šest mjeseci, situacija se 
ipak malo promjenila. Ali u biti sad ide 
nabolje i vjerujem da ćemo uspostaviti 
suradnju na najvišem mogućem nivou. To 
je naravno u interesu svih ljudi uključenih 
u nogomet. 

Koji su ciljevi koje želite ostvariti u skoroj 
budućnosti? 
Napomenuo sam da jedan od glavnih 
ciljeva formiranje arbitraže, potom se 
nadamo da ćemo dobiti i punopravno 
članstvo u FIFPro-u. U suštini, naš glavni 
cilj je podizanje profesionalnosti u 
nogometu u Makedoniji. Znamo da je 
put težak, ali zato smo tu da se borimo.

Nedavno je Vaš sindikat prestao biti samo 
promatrač i postao je član kandidat u 
FIFPro-u.  Što za Vas znači podrška 
FIFPro-a?

Podrška FIFPro-a za nas znači jako puno. 
To je jedna veoma važna institucija i vjerujte 
da je to zapravo matica nogometaša u 
cijelom svijetu. Moram iskoristit ovu priliku 
i javno se zahvaliti gospodinu Theu van 
Seggelenu, glavnom tajniku FIFPro-a, na 
bezrezervnoj podršci koju nam daje za 
ovaj naš projekt. Naravno, tu su i naši 
prijatelji iz sindikata naše regije: Mario 
Jurić i Dario Šimić iz Hrvatske, Mirko 
Poledica iz Srbije, Željko Janović iz Crne 
Gore i Dejan Stefanović iz Slovenije koji 
nam daju bezrezervnu podršku. Vjerujte 
da su mi ti ljudi puno pomogli i to je 
stvar koju nikad neću zaboraviti. Možda 
naša bivša država ne postoji, ali naše 
prijateljstvo itekako postoji.

PRvI CILJ 
OSIGURATI 

bAREm 
mINImALNE 

PROFESIONALNE
UvJETE ZA 

IGRAČE
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hrvatska udruga “Nogometni sindikat” u 
suradnji sa FIFPro-om (Međunarodno 
udruženje profesionalnih nogometaša) 

s ponosom predstavlja FIFPro world 11 Award 
2016, projekt FIFPro-a koji smo proveli u suradnji 
s klubovima 1. HNLŽ.
Po prvi puta u 2016. godini proveli smo glasovanje 
za najboljih 11 nogometašica svijeta. U projektu su 
sudjelovali: ŽNK Agram, ŽNK Osijek, ŽNK Marjan, 

ŽNK Trnava Goričan, Žnk Lepoglava, Žnk Neretva 
Metković, ŽNK Pregrada i ŽNK Katarina Zrinski. 

kada netko postane prvi član nečeg 
onda je to već dovoljan povod za 
razgovor. Kako je Helenna Louise 

Hercigonja-Moulton postala naša prva 
članica, onda je i te kako zanimljivo up-
oznati se s pričom te simpatične spor-
tašice i osobe pune pozitivne energije…

Dakle,  kada si počela igrati nogomet i tko 
je imao najveći utjecaj na tebe tijekom 
tvog odrastanja?
Počela sam sa 5 godina. Tada sam živjela 
u Sjevernoj Karolini (SAD) i igrala sam za 
jednu ekipu koja se natjecala u ligi za tu 
dob. Najveći utjecaj imali su moji roditelji 
jer su me poticali da se bavim sportom 
i budem aktivna. Kad sam se odlučila za 
nogomet, onda su me upravo oni gurali 
da se držim svih disciplina sportaša i tije-
kom odrastanja su me poticali da budem 
odgovorna, samostalna i korektna osoba. 

Gdje si sve igrala dosad i u kojem klubu 
trenutno igraš?
Kao djevojčica sam igrala u Sjevernoj 
Karolini. Potom sam intenzivnije igrala 
za klub Kendall Soccer Coalition u Mi-
amiju 8 godina. Nakon toga sam godinu 
dana igrala u Ottawi u Kanadi za Nepean 
Hotspurs dok sam tamo živjela. Po za-
vršetku srednje škole, odlučila sam se 
preseliti u Hrvatsku gdje sam igrala za 
U-19 žensku reprezentaciju, a kasnije 
za A-žensku reprezentaciju. U Hrvatskoj 
sam igrala za ŽNK Dinamo-Maksimir dok 
nisam završila fakultet kada sam otišla u 
Poljsku igrati za KKPK Medyk Konin. Na-
kon toga sam se pridružila ŽNK Teleing 
GMT Beltinci u Sloveniji, gdje i sada igram 
u obrani na poziciji stopera. 

Osim što se baviš nogometom, ti i 
studiraš? Što si završila i koji su tvoji daljnji 
planovi vezani za obrazovanje? 
2014. sam završila preddiplomski studij 
novinarstva i odnosa s javnošću na 
Fakultetu političkih znanosti, a iduće 
godine planiram upisati diplomski studij 
komunikologije na Hrvatskim studijima 
Sveučilišta u Zagrebu. Planovi su mi 
obrazovati se i educirati što je više mo-
guće jer mi to može samo pomoći u 

budućem poslu i životu.

Koji su ti uzori u nogometu? 
Poznate američke igračice, poput Car-
ly Lloyd i Yael Averbuch, ne samo zbog 
njihovog uspjeha, već i zbog njihovih 
napora za jednakost muškog i ženskog 
nogometa, kao i u pomaganju mladim 
nogometašicama da se uključe, vježbaju 
i slijede svoje snove. 

Koji je najbolji savjet koji si dobila vezano 
za nogomet? 
Najbolji savjet dobila sam od tate. Uvijek 
mi je govorio da ciljam mjesec da bih 
možda zgrabila koju zvijezdu. Motivirao 
me da se trudim najviše i najbolje što 
mogu, da ciljam visoko i da se nikad ne 
predam. To vrijedi za nogomet, ali i u 
svemu ostalome u životu.
 
Koje su promjene potrebne u hrvatskom 
ženskom nogometu? 
Hrvatski ženski nogomet traži puno prom-
jena, ali neke stvari su po mom mišljenju 
hitne. Treba investirati i ulagati u ženski 
nogomet, od strane države i Saveza, a 
to znači financijski i trudom jer se treba 
nadzirati rad klubova i trenera u ženkom 
nogometu. Trebaju se razvijati mjesta 
gdje djevojčice mogu igrati nogomet 
od malih nogu. Poput škola nogometa 
za djevojčice po cijeloj Hrvatskoj. Ženski 
nogomet uz investicije, traži kvalitetne, 

obrazovane trenere i trenerice te škole 
nogometa za djevojčice u kojima bi imale 
mogućnosti igrati. 

Postoji li razlika između ženskih no-
gometnih klubova u Hrvatskoj i u ino-
zemstvu? 
Postoje velike razlike. Svaka zemlja koja je 
znantno investirala u ženski nogomet je 
uvidjela i  ogroman napredak. To su zemlje 
popust Njemačke, Švedske, Švicarske, 
Francuske i Austrije.

Igraš li futsal? 
Igram i volim futsal, ponekad mi je on 
draži od velikog nogometa jer je brži i 
dinamičniji. Moja futsal ekipa je odlična, 
MNK Alumnus i trener Jakov Ungarov, 
koji je jedan od najpametnijih analitičara i 
taktičara koje sam ikad upoznala. On radi 
s nama najmanje 5 godina kao trener, uči 
nas pravilima i svemu što je futsal.

Što te najviše motivira u bavljenju ovim 
sportom? 
Biti zdrava, aktivna i upoznati ljude sličnog 
mentaliteta i karijere. Najbolje prijateljice 
su mi one koje sam upoznala kroz sport, 
tj. nogomet. Sa 16 ili 17 godina poče-
la sam igrati za hrvatsku reprezentaciju, 
na poziv Dean Klafurića da se pridružim 
Kampu u Tuheljskim Toplicama. Igrati za 
svoju zemlju je iznimna čast i predivan, 
ujedno i ozbiljan osjećaj. Zanimljivo je 
vidjeti napredak i nivo ženskog nogomet u 
pojedinim zemljama. Nakon što sam otišla 
profesionalno igrati u Poljsku, shvatila 
sam koliko se malo novca ulaže u ženski 
nogomet. Tada sam odlučila potruditi se 
uspjeti u poslu više nego u nogometu i 
upisala sam tečaj za trenera kojim sam po 
završetku stekla UEFA B licencu.

Koji su tvoji planovi za budućnost?
Moji planovi u budućnosti su pozitivan 
doprinos ženkom nogometu u Hrvatskoj, 
sa stajališta trenerice. Želim proširiti bazu 
djevojčica koje igraju nogomet u Hrvatskoj 
i tako dalje promovirati ženski nogomet, 
samo u pozitivnom smislu. Osim toga, 
želim upisati i završiti diplomski studij te 
steći UEFA A licencu za trenera. 

FIFPro WorLD XI AWArD 2016. ŽEnE rAzgoVor S PoVoDom - HELENNA LOUISE HERCIGONJA-MOULTON PRVA JE ČLANICA 
NOGOMETNOG SINDIKATA 

KORAK ZA
VEĆE PRIZNANJE 

NOGOMETAŠICAMA

ŽELIM DOPRINIJETI PROMOCIJI 
ŽENSKOG NOGOMETA U HRVATSKOJ
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U glasovanju nisu željeli sudjelovati klubovi ŽNK Viktorija 
i ŽNK Split. 

Isto glasovanje u muškoj kategoriji provodimo u suradnji 
s hrvatskim nogometnim klubovima zadnjih 5 godina i 
postalo je prava tradicija. Riječ je o prestižnoj svjetskoj 
nagradi pa je tako među najboljih 11 bio izabran i naš 
Luka Modrić.
Na ovaj način želimo doprinijeti popularizaciji ženskog 
nogometa, kako na hrvatskoj, tako i na svjetskoj razini. 
Svaka nogometašica je individualno i po svom izboru na 
glasački listić upisala najboljih 11 nogometašica svijeta 
po različitim kategorijama. Nogometni sindikat je po 
prebrojavanju dospjelih glasova putem dostavljenih listića, 
sve potom poslao FIFPro-u u Nizozemsku gdje se održava 
i svečano proglašenje najboljih 11 nogometašica svijeta.

Ovo je velik korak naprijed u uvjetima jednakosti, 
poštovanja i priznanja za ženski nogomet.
Zahvaljujemo se svima koji su sudjelovali, time omogućili 
provedbu ovog projekta i nadamo se da ćemo udruženim 
snagama uspjeti osigurati ženskom nogometu mjesto 
koje mu i pripada.   

FIFPro je po prvi puta 2016. godine organizirao world 11 
za žene. Prvo izdanje za muškarce organizirano je 2005. 
godine dok je prva muška momčad predstavljena na 
FIFA-inom Ballon d’Or u Zürichu.
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REGIONALNA
LIGA NIJE U 
PLANU
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Dolazak Aleksandera Čeferina u 
Zagreb razbucao je učmalost 
nogometne svakodnevice. 

Ugledni slovenski odvjetnik i predsjednik 
UEFA-e ad hoc je detektirao probleme 
hrvatskog nogometa: 
- Imate ‘’odlične’’ huligane i lošu 
infrastrukturu! 
Poglavar europskog nogometa sastao se 
i s predstavnicima izvršne vlasti Republike 
Hrvatske. Predsjednici Kolindi Grabar-
Kitarović i premijeru Andreju Plenkoviću 
izravno je priopćio: 
- Hrvatski nogomet ne može sam 
razriješiti probleme u kojima se nalazi. 
Mora imati logističku potporu države!
Izvan konteksta diplomatske uvijenosti 
Čeferin se obratio i predsjedniku HNS-a, 
Davoru Šukeru, kako bi mu pojasnio 
‘’stanje stvari’’: 
- Zbog učestalih navijačkih incidenata 
HNS-u prijete drastične sankcije, za 
klubove i reprezentaciju!
Pročelnik UEFA-e nije izrekao ništa što 
i prije njegovog dolaska nismo znali, ali 
izgovorene riječi Aleksa Čeferina imale su 
rezolutno-prijeteći ton. Iritantnu šutnju 
nastalu inferiornošću hrvatskog položaja 

nastojali su amortizirati domaći novinari 
prigodnim upitom – može li (i kako) UEFA 
pomoći HNS-u u rješavanju problema s 
huliganizmom?
- Teško. UEFA nema mogućnost 
sankcionirati navijače niti sređivati 
situaciju u Hrvatskoj. Dobro sam upoznat 
sa svime i upozorio sam premijera i 
predsjednika HNS-a na opasnost. To je 
međutim problem kojega prvenstveno 
mora riješiti hrvatska država – sasvim 
eksplicitan bio je Čeferin.  

Nažalost, problemi hrvatskog nogometa 
ne završavaju s neartikuliranim navijačima 
i neadekvatnim stadionima. Istrage 
pravosudnih tijela Republike Hrvatske 
obuhvatile su vrhušku nogometne 
organizacije. Bivši dopredsjednik Zdravko 
Mamić i izvršni direktor HNS-a Damir 
Vrbanović optuženi su za izvlačenje 116 
milijuna kuna iz GNK Dinamo. Iz vremena 
dok su zajednički vodili maksimirski klub...
- Kao pravnik i predsjednik UEFA-e ne 
mogu komentirati optužnice. Poštujem 
presumpciju nevinosti. Mogu zauzeti stav 
tek nakon izricanja pravomoćne presude 
spomenutog slučaja. Za UEFA-u je ovoga 

trenutka jedino bitno da su predsjednik i 
članovi Izvršnog odbora HNS-a izabrani 
na demokratski način.

Aleksander Čeferin u Zagreb je stigao 
na poziv HNS-a. Taj se detalj u medijima 
nije odveć minuciozno tretirao. Zašto je 
hrvatskom nogometu uopće bio značajan 
dolazak predsjednika UEFA-e? U HNS-u 
su potencirali spoznaju kako je prvi čovjek 
europskog nogometa od svih zemalja u 
regiji za premijerni posjet odabrao upravo 
Hrvatsku. Nekom naivnom analogijom sada 
bismo hrvatski nogomet trebali smatrati – 
regionalnom silom!? Zaboga, pa hrvatski 
se nogomet kroz rezultate reprezentacije, 
u proteklih 25 godina, isprofilirao kao – 
svjetska velesila! ‘’Na krilima’’ nacionalne 
momčadi i HNS je 2016. završio na 14. 
poziciji FIFA-ine ljestvice.

Dolazak predsjednika UEFA-e trebao 
je ponajprije predstavljati ‘’mali korak 
za HNS, ali ogromni iskorak za Davora 
Šukera’’. Odnosno, pozicioniranje 
njegovih ambicija u Nyonu. Izgledno je 
naime da će Čeferin u 2017. redefinirati 
ustroj UEFA-e. Između ostaloga kani 

PREDSJEDNIK UEFA-e BORAVIO JE U SLUŽBENOM POSJETU HNS-U,
A PRIMLJEN JE I NA NAJVIŠOJ DRŽAVNOJ RAZINI

presložiti i Izvršni odbor, kojega je Šuker 
član. Kakvi su izgledi predsjednika HNS-a 
u novom dijeljenju karata? Teško je, u 
ovom trenutku, pogoditi točan odgovor. 

No, pojavljivanje predsjednika UEFA-e u 
Hrvatskoj, polučilo je intrigantnu političku 
refleksiju. Poglavito u razobličavanju 
odnosa između HNS-a i aktualne vlasti. 
Post festum Čeferinovog posjeta mediji 
su poprilično eksploatirali prigodnu izjavu 
predsjednice Republike Hrvatske Kolinde 
Grabar-Kitarović. Iako su njezini stavovi 
bili politički posve ispravni i korektni 
(‘’nogomet treba vratiti navijačima’’, 
‘’Zakon o sportu mora se respektirati’’, 
‘’nogomet se ne igra za ljude u loži’’...), 
Davor Šuker je zaključio: 
- Predsjednica nije na strani HNS-a! 

U politici nema vječitih prijatelja. Kao što 
nema niti vječitih neprijatelja. Postoji samo 
interes. A trenutačno, interes vladajuće 
političke nomenklature nije nogomet, 
koji vodi u raslojavanje hrvatskog puka. 
Poglavito uoči skorašnjih lokalnih izbora. 
Stoga, ovaj i ovakav HNS očigledno nije 
nikomu poželjan ‘’koalicijski partner’’. 

Uzajamna odioznost ‘’oligarhije HNS-a’’ 
i navijača Hajduka (kao najbrojnije 
i najekstremnije skupine) veliki je 
uteg svakom političaru. Nogomet je 
neprijeporno Hrvatima važan segment 
društvene djelatnosti. Nejednom je 
‘’najvažnija sporedna stvar na svijetu’’ 
uspijevala dominantno senzibilizirati stanje 
nacije. Stoga je posve razložno promišljanje 
političkih moćnika: što će nam na čelu 
nogometne organizacije čovjek, spram 
kojega se ispoljava animozitet na tribinama 
hrvatskih stadiona? 

Dolasku predsjednika UEFA-e u Zagreb 
prethodilo je histerično eksploatiranje 
ideje o regionalnoj nogometnoj 
ligi. Medijski je prostor bio zagušen 
mišljenjima pro et contra. Zanimljivo, HNS 
nije sudjelovao u isforsiranoj i (uglavnom) 
neargumentiranoj javnoj raspravi o posve 
deplasiranoj temi. 
Ostrašćenim zagovornicima tzv. 
Balkanske lige, Aleksander Čeferin 
brutalno je ugasio iluziju o bilo kakvoj 
revitalizaciji nekadašnjeg jugo-natjecanja.
- Jedan je makedonski dužnosnik 
hrvatskim medijima podvalio priču o 

regionalnoj ligi. Spominjao je i UEFA-in 
novac. UEFA dakako nije povezana s tom 
idejom. Niti u Nyonu postoji novac za 
takvo natjecanje. UEFA međutim nikomu 
ne može zabraniti osnivanje regionalnih 
natjecanja.

Očitovanje predsjednika UEFA-e razotkrilo 
je i otužnu sliku ovdašnjeg medijskog 
prostora.  
- Čudi me da nitko nije kontaktirao 
UEFA-u i raspitao se glede autentičnosti 
objavljenih informacija. Ovako, u svim 
medijima bivše države provlačila 
se neautorizirana priča o nekakvoj 
Balkanskoj nogometnoj ligi – s 
rezignacijom je konstatirao Čeferin. 

No, dolazak čelnog čovjeka UEFA-e, 
na koncu 2016. možemo doživjeti i kao 
poruku s dobrim željama za novu godinu. 
Za stvaranje naprednijeg i pozitivnijeg 
ozračja.  

Kinezima u 2017. započinje godina 
pijetla. U njoj bi kao vrijednosti trebale biti 
istaknute ljudske vrline poput odanosti, 
iskrenosti, dosljednosti, povjerenja...
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RAZBIJEN MIT O NOGOMETAŠIMA KAO ZVIJEZDAMA KOJE UŽIVAJU PRIVILEGIJE VISOKIH 
PRIMANJA, LUKSUZNIH VOZILA SKUPIH I ELITNIH DRUŠTVENIH STATUSA 

FIFPro (Međunarodno udruženje 
profesionalnih nogometaša) objavio 
je rezultate svjetskog istraživanja 
o uvjetima rada u profesionalnom 
nogometu. 

Cilj ovog istraživanja je upravo podići 
razinu svjesnosti o stvarnosti s kojom 
su suočeni nogometaši, osobito oni 
koji nisu dio elite svjetskog nogometa. 
Istraživanje je sveobuhvatno i 
provedeno je na 14 000 igrača u 54 
države i 87 liga u Europi, Americi i 
Africi. 

Rezultati istraživanja navode da 
većina igrača ima kratku karijeru, s 
neredovitim primanjima, nesigurne 
budućnosti i često nisu pripremljeni 
za život nakon nogometa. Prosječna 
dužina ugovora je ispod dvije godine, 
čime su nogometaši dio visoko 
konkurentnog i fragmentiranog 
tržišta rada. 41% ispitanika navodi 
da ne dobivaju primanja na vrijeme 
i/ili s odgodom od jednog do tri 

mjeseca. Fundametalno pravo svakog 
zaposlenika jest biti plaćen u cijelosti 
i navrijeme. 6% ispitanika navodi da su 
bili pod pritiskom raskinuti ili obnoviti 
ugovor na način da treniraju sami, 
odvojeni od ostatka ekipe.
29% njih je bilo pod pritiskom potpisati 
za drugi klub ili su potpisali za klub koji 
nisu ni htjeli.

7% igrača osobno je svjedočilo 
pokušajima namještanja utakmica 
tijekom njihove karijere, a oni su bili 
učestaliji prema igračima u njihovim 
tridesetima. Slabije plaćeni igrači i oni 
s neredovitim primanjima češće su 
potencijalne mete namještanja.

Ova studija pokazuje da su ugovori o 
radu fenomen istočne Europe jer od 
ukupno 10 zemalja diljem svijeta, čak 
sedam njih se nalazi u Istočnoj Europi. 
Nogometaši u tim državama ne samo 
da su deprivirani Zakonom o radu i 
nemaju osiguranu zaštitu radničkih 
prava, već uz to imaju i znatno veću 

vjerojatnost suočavanja s problemima 
kao što su kršenja ugovora putem 
primjerice zakašnjelih ili neisplaćenih 
mjesečnih primanja.

velika veĆiNa 
Nogometaša
se Bori za
mINImALNE 
EGZISTENCIJALNE 
UvJETE 

stuPaNj završeNe stručNe sPreme Nogometaša

ProSJEČnA nEto PLAćA
oD 7 000 – 14 000 KunA nEto

ProSJEČno trAJAnJE 
ugoVorA IznoSI 29 mJESECI

ČAK 49 % IgrAČA KASnI PLAćA
(ILI JE ISPLAtA S oDgoDom) PrEmA PoDACImA 
zADnJIH DVIJu SEzonA

HRVATSKA
(PREMA FOOTBALL MAPI FIFPRO-A)

CILJ PROJEkTA (ISTRAŽIVANJA):

SVrHA JE KrEIrAtI (StVorItI) mJErLJIVE I uSPorEDIVE DoKAzE S nAmJErom:

1. InFormIrAnJA (o specifičnostima karijera profesionalnih nogometaša dobivenih „iz prve ruke“ potrebnih za bolje     
     razumijevanje)

2. zAŠtItE (prava igrača kao građana i zaposlenika te podizanjem svijesti o njihovim iskustvima)

3. PoBoLJŠAnJA (uvjeta rada profesionalnih nogometaša)

4. KontroLE (promjena u uvjetima rada kroz neko vrijeme (izvjesni period) u globalnoj nogometnoj industriji)
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0,00%
Bez oš sssoš tečaji všs/vss

1.   HrVAtSKA 94.00 %

2.   ČEŠKA 93.50 %

3.   turSKA78.00 %

4.   SLoVEnIJA 72.50 % 

5.   rumunJSKA 59.90 % 

6.   tunIS 55.60 %

7.   ISLAnD 40.20 %

8.   PoLJSKA 37.60 %

9.   uKrAJInA 35.10 %

10.   Dr Kongo 18.20 %

6% IgrAČA Su BILI ŽrtVE nASILJA
(oD StrAnE nAVIJAČA, KLuPSKog oSoBLJA I 
IgrAČA)
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- Gospodin Modrić će vjerojatno 
promijeniti mišljenje kada sudac spornu 
odluku dosudi njemu u korist – reagirao 
je na Modrićevo kritičko izjašnjavanje, 
predsjednik FIFA-e Gianni Infantino. 
- Razumijem Modrića. Bilo je konfuzije 
kod Ronaldovog gola. Posrijedi je bila 
greška u komunikaciji. Neke stvari još 
moramo unaprijediti – priznao je Marco 
van Basten, šef sportskog odjela FIFA-e.

Turnir klupskog prvenstva svijeta 
iskorišten je za eksperimente. Radilo 
se o pilot-projektu. No, čini se kako u 
nogometnom svijetu više ništa neće biti 
isto. Utjecajnih zagovornika uvođenja 
modernih tehnologija u nogometni 
sport sve je više. Legenda Bayerna, 
danas predsjednik Udruge europskih 
klubova (ECA), Karl-Heinz Rummenigge 
nudi konkretan prijedlog. Kao u tenisu, 
svaka bi momčad tijekom jednog 
poluvremena, imala pravo na dvije 
provjere spornih situacija. Rummenigge 
procjenjuje kako bi eventualnih osam 
prekida zbog gledanja video-snimke, 
utakmicu u konačnici produžilo za 
desetak minuta. 

Neke su članice FIFA-e (SAD, Brazil, 
Nizozemska...) već najavile uporabu video-
tehnologije u nacionalnim natjecanjima. 
Za konzervativna nogometna poimanja 
najradikalnije inovacije nude Amerikanci. 
Oni bi, po modelu nekih drugih sportova 
(košarka, rukomet...), uveli štopericu kao 
neophodan rekvizit: sugeriraju naime 
da se i u nogometnom sportu uvede 
efektivno računanje vremena (tj. da 
semafor ‘’stoji’’ dok je igra u prekidu). 

U nogometnu povijest na Svjetskom 
prvenstvu klubova u Japanu ušao je i 
trener Reala Zinedine Zidane. On je prvi 
u igru uveo četvrtu zamjenu! U paketu 
eksperimenata ponuđenih na turniru 
u Japanu uvedeno je i pravilo izmjene 
četvrtog igrača ukoliko utakmica uđe 
u produžetke. Razumljivo, ova novina 
ponajviše se dopala trenerima...

U mnoštvu revolucionarnih promjena, 
kojima bi značajno promijenila životopis 
nogometnog sporta, FIFA nudi i značajan 
organizacijski iskorak vezan uz Svjetska 
prvenstva. Od 2026. svjetske nogometne 
smotre imale bi – 48 sudionika 

(umjesto dosadašnjih 32). Intencija 
povećanja natjecateljskog formata 
logiku vidi u ekonomskim parametrima, 
a zamisao pravda ‘’svekolikim razvojem 
nogometnog sporta’’. Većim brojem 
sudionika povećao bi se i fond utakmica 
(sa 64 na 80), ali i prihod od prodaje 
TV prava. FIFA argumente za svoj 
naum nalazi i u pozitivnim efektima 
posljednjeg Eura (UEFA je u Francuskoj 
natjecateljski format povećala sa 16 na 24 
reprezentacije). No, nisu svi oduševljeni 
FIFA-inim zamislima...
- Veći broj utakmica samo će dodatno 
‘’raubati’’ igrače. Istovremeno, 
povećanjem susreta smanjuje se kvaliteta 
igre, a Euro je pokazao kako za mnoge 
utakmice nema niti dostatno interesa da 
se napuni stadion – kritički se odredio 
trener Bayerna, Carlo Ancelotti. 

Mnogi će talijanskom stručnjaku dati 
za pravo. No, (r)evoluciju nogometnog 
sporta više ništa ne može zaustaviti. 
Romantičarsko razdoblje nogometne 
zbilje, o kojemu su kružile legende i 
prepričavali se mitovi, danas je definitivno 
– iza nas. 
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‘’Čudo u Bernu’’! Tako su izvjestitelji sa 
Svjetskog prvenstva 1954. predstavili 
pobjedu SR Njemačke u finalu protiv 
Mađara – 3:2. Mađarska ‘’laka konjica’’ 
smatrala se ogromnim favoritom. Na 
istom su natjecanju, u razigravanju po 
skupinama, Mađari već pobijedili Nijemce 
8:3 (‘’elf’’ je doduše igrao s pričuvnim 
ešalonom) i do famoznog sraza u Bernu 
nanizali su 33 utakmice bez poraza!

Mnogo je kontroverzi vezano 
uz spomenutu utakmicu. Ona 
najskandaloznija glasi: Nijemci su 
dopingirani odigrali finale Svjetskog 
prvenstva! Prema studiji koju je dao 
izraditi Njemački olimpijski odbor (!) 
reprezentativci Zapadne Njemačke dobili 
su stimulans (rečeno im je da uzimaju – 
C vitamin) deset puta jači od kokaina. 
Radi se o preparatu kojega su uzimali i 
njemački vojnici prije napada na Rusiju 
1941.

One manje skandalozne analize 
pokušavale su pronaći sportske razloge 
mađarskog neuspjeha i odgovor na 
pitanje – zašto je ‘’laka konjica’’ ostala 
upamćena u nogometnoj povijesti kao 
najbolja momčad koja ništa nije osvojila 
(ne računamo li pobjede na olimpijskim 
turnirima)? Postoji vrlo jednostavno 
objašnjenje: mađarska reprezentacija 

naprosto nije izdržala fizičke napore 
finalnog sraza. Iako su već u 8. minuti 
imali značajnu prednost (2:0). Mađarima 
se naime ozlijedio Hidekuti (praktički je 
statirao na terenu). Potom i Kocics. A 
Puskas je igrao nezaliječen još od prve 
utakmice s Nijemcima. Pravila nogometne 
igre tada međutim nisu dopuštala zamjenu 
igrača. Spomenutu ‘’novotariju’’ FIFA je 
uvela tek 1970. na Svjetskom prvenstvu 
u Meksiku. 

Još kontroverznije finale Svjetskog 
prvenstva u nogometu odigrano je 12 
godina kasnije, na kultnom wembleyu, 
između Engleske i SR Njemačke (4:2 
nakon 120 minuta igre). Nikada međutim 
nije dokazano je li lopta udarena od 
Geoffreya Hursta u 101. minuti utakmice 
prešla gol-liniju . ‘’Izumitelji’’ nogometne 
igre kao povijesni uspjeh zapravo slave 
odluku pomoćnog suca, Azera Tofika 
Bahramova (po njemu se danas u Bakuu 
zove nacionalni stadion), tada arbitra 
iz Sovjetskog Saveza. On je glavnom 
sucu, Švicarcu Dienstu signalizirao 
pogodak. Mada nijedno sočivo TV 
kamera ili fotoaparata nije potvrdilo 
valjanost njegove prosudbe. Legenda 
kaže da je Bahramov često bio suočen 
s novinarskim upitom – je li bio gol? 
Navodno je na to pitanje samo jednom 
odgovorio. Jednom rječju. Nije kazao 

niti da niti ne već – Staljingrad!

Nogomet je zakoračio u 21. stoljeće. 
Evolucijom igre i pravila te uvođenjem 
modernih tehnologija nogometni sport 
čini dramatičan odmak od vlastite 
nesavršenosti. Na žalost onih, koji su kroz 
greške aktera nogometne igre proživljavali 
draž najpopularnijeg  od sviju sportova. 
FIFA sprema nogometnu revoluciju. U 
polufinalu klupskog Svjetskog prvenstva 
u Japanu, između domaće Kashime 
Antlers i kolumbijskog Atletica, mađarski 
sudac Viktor Kassai donio je odluku uz 
pomoć video-tehnologije. Asistent mu 
je signalizirao spornu situaciju i nakon 
pregledavanja snimke Kassai je dosudio 
kazneni udarac za japanski klub (Kashima 
je u konačnici slavila – 3:0). 

Igra je prekinuta (kako bi glavni sudac na 
monitoru gledao snimku sporne situacije) 
i u finalnom dvoboju između Kashime i 
madridskog Reala. Scena u kojoj glavni 
sudac ‘’gleda televiziju usred utakmice’’ 
mnogima se nije dopala. Stožerni igrač 
Reala, Luka Modrić o tome se i javno 
očitovao. Uslijedile su reakcije iz FIFA-e:

VIDEO TEHNOLOGIJA DONOSI
REVOLUCIJU U NOGOMETNOJ SVAKODNEVICI
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DOSTIĆI RIJEkU 
vELIkI JE IZAZOv

ZA DINAmO
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Nigdje kao u hrvatskom 
nogometu nije tako 
eksplicitno izražena 

narodna mudrost: sit gladnom 
ne vjeruje! Dovoljan je pogled 
na tablicu Prve HNL da biste 
shvatili tko je ‘’gladan’’, a kome 
su ‘’sve ovce na broju’’...

Novac, a poglavito njegova isplata tabu 
su teme između igrača i blagajnika 
Splita, odnosno vinkovačke Cibalije. 
Dvije posljednjeplasirane momčadi 
HNL-a trenutačno su ‘’ispod vode’’, tj. 
granice solventnosti. I dok Vinkovčani 
kumuliraju višegodišnji dug, financijski 
problemi Splita nešto su novijeg datuma. 
Eskalirali su prošle sezone. Ambicije 
kluba iz splitskog Parka mladeži pritom 
su dramatično devalvirale – od europskih 
aspiracija do grozničave borbe za 
prvoligaški opstanak. 

Situaciju u Cibaliji, odnosno Splitu najbolje 
oslikava slučaj Sandra Ugrine. Ovaj je 
25-godišnji napadač tijekom ljetnog 
prijelaznog roka napravio transfer iz 
Cibalije u Split. Neki su mediji njegovu 
odluku o promijeni kluba prokomentirali 
posprdnim naslovom: ‘’Iz ničega u ništa’’! 
U Vinkovcima dug Cibalije spram Ugrine 
bujao je svakog mjeseca. Kao i igrača 
prema stanodavcu i državi. Pojašnjenje 
Ugrine glede transfera u Split zvuči kao 
parafraza na završnu scenu urnebesne 
komedije ‘’Neki to vole vruće’’:
- Prešao sam u Split, jer tamo imam baku 
i djeda, pa ne moram plaćati stanarinu!  
Očitovanje Ugrine nažalost nije parodija 
već hrvatska nogometna stvarnost. 
Njegova izjava ilustrativno dočarava kako 
živi velik broj hrvatskih profesionalaca. 
Pomalo stoga zbunjuje Cibalijin 
angažman legende austrijskog nogometa, 
Petera Paculta. Ugovor je potpisan do 
kraja sezone, a Austrijanac je prema 
navodima Miroslava Gagre, predsjednika 
vinkovačkog kluba bio svega 500 eura 
skuplji od (hrvatskih) protukandidata.

Cibalia i Split (s osam osvojenih bodova) 
na začelju su prvoligaške karavane. Nema 
sumnje, spomenuti će klubovi na proljeće 
međusobno razriješiti enigmu oko o(p)
stanka: tko će izravno u Drugu ligu, a tko 
će razigravati dodatne kvalifikacije (protiv 
drugoplasiranog drugoligaša).  

Istra 1961, Inter i Lokomotiva za tandem 
na začelju praktički su nedohvatljivi. Kako 

bodovima tako i financijskom stabilnošću. 
Radi se o klubovima, koji ‘’plaćaju malo, 
ali s prihvatljivim kašnjenjem’’. 

S aspekta rezultata ostvarenih proteklih 
sezona i stečene reputacije položaj 
Lokomotive je svojevrsna degradacija. Još 
prošle sezone ‘’lokosi’’ su (ispred Intera i 
Splita) izborili plasman u kvalifikacije za 
Europsku ligu. Sada su nekoliko koraka 
od prvoligaškog ponora...

No, konceptualno i strateški Lokomotiva 
je klub bez konzistentne politike. 
Fluktuacija igrača na Kajzerici podsjeća 
na autobusni kolodvor usred sezone. 
Mijenjaju se neprestano igrači i treneri, 
u Lokomotivinoj svlačionici nitko nije 
uspio povezati tri sezone zaredom. A bez 
kontinuiteta stručnog rada i igračkog kadra 
iluzorno je očekivati i slijed pozitivnih 
rezultata. Egzistencijalna ovisnost o 
Dinamu jedina je Lokomotivina konstanta. 
Maksimirski menedžment kupio je uoči 
aktualnog prvenstva ‘’užu obranu’’ RNK 
Split (Zagorac, Majstorović, Rrahmani) 
i ‘’parkirao’’ ju na Kajzericu. Srećom po 
trenera Tokića, u Dinamu navedeni tercet 
(kao niti ostale igrače na posudbi) nitko 
ne spominje...

Po visini proračuna i Slaven Belupo spada 
u spomenutu skupinu klubova. Ali, klub 
iz Koprivnice odmetnuo se sakupivši čak 
sedam bodova više od svojih najbližih 
pratitelja (Lokomotiva, Inter). Nimalo 
slučajno. U Slaven Belupu postoji 
kontinuitet stručnog rada. A Željko Kopić 
figurirao je kao potencijalno rješenje u 
vrijeme trenerskih previranja na Poljudu, 
odnosno Maksimiru. 

Hrvatski nogomet ponovno ima ‘’veliku 
četvorku’’. Dinamo, Hajduk, Rijeka 
i Osijek odvojili su se bodovima, a 
uzdigli organizacijom od ostatka lige. 
Geografski, radi se o regionalnim 
centrima, ali i središtima nogometne 
tradicije. S obzirom na trenutačne 
okolnosti realnom se čini prosudba: 
vodeći će kvartet u HNL-u jamačno i 
narednih sezona dominirati hrvatskim 
nogometom! Uz trenutačnu distinkciju: 
Rijeka i Dinamo ‘’tuku’’ se za naslov, a 
Hajduk i Osijek za treću poziciju. 

Streloviti uspon učinili su Osječani. U 
svega nekoliko mjeseci. Prošlo prvenstvo 
Osijek je završio na osmom mjestu, 
s 34 osvojena boda. U novu godinu 

Osječani su ušli kao treći na tablici, s 38 
osvojenih bodova! No, nema tu magije. S 
entuzijazmom novog vlasnika i 700.000 
eura, koliko je uloženo u obnavljanje 
igračke kvalitete, Osijek se prometnuo 
u respektabilnog suparnika. Pobjeda u 
Maksimiru prilog je tomu. 

S aureolom narodnog kluba, Hajduk 
gubi korak s financijski dominantnijim 
konkurentima. Nakon Dinama i Rijeke, 
sada se pojavio i Osijek. Ali, osim novca 
i posredno bodova, Hajduk je zagubio i 
identitet. Stoga se snažanje omladinske 
škole na Poljudu i bliskija suradnja s 
dalmatinskim nogometnim centrima 
nameće kao neminovnost.

Nakon dvadeset odigranih kola Prve 
HNL najveće iznenađenje jest – Rijeka! 
Ili ipak Dinamo? U aktualnu sezonu 
Riječani su ušli s reduciranim budžetom. 
Za 30%! Naspram Rijekinih 11 milijuna 
eura, Dinamo je svoj proračun sasvim 
približio rekordnom iznosu od – 30 
milijuna eura! Stoga trenutačni pogled 
na tablicu predstavlja iznenađenje i 
projicira upitnike, od kojih je svakako 
najintrigantniji: može li Rijeka sadašnjih 
šest bodova prednosti očuvati i u 
preostalih 16 prvenstvenih kola?

Odgovor bi mogao ponuditi rasplet 
tijekom prijelaznog roka. Rijeka se već 
na startu ‘’mercata’’ odrekla stopera 
reprezentativnog potencijala Mateja 
Mitrovića (za četiri milijuna eura 
transferiran je u turski Bešiktaš). Dinamu 
pak prijeti odlazak Alžirca Soudanija. 

U proteklih 11 sezona Dinamove 
dominacije, uz supremaciju igračkog 
kadra maksimirski je klub izgradio i 
moćnu logistiku. Koliko je ograničena 
marginalizacija Zdravka Mamića ugrozila 
Dinamovu mašineriju za stvaranje titula? 
Ne bi li dodatno oslabio vezu Maksimira i 
HNS-a, predsjednik Rijeke Damir Mišković 
kuvertirao je ostavku na sve funkcije u 
nogometnoj organizaciji ukoliko se 
‘’neke stvari ne riješe’’. No, subjektivni 
je problem čelnog čovjeka Rijeke što je 
zbog poslovnih obveza fizički više lociran 
u Nigeriji nego na Rujevici.

Rijeka ili Dinamo? Igrački kadar (Dinamovu 
prednost u tom segmentu snaži i trostruko 
jači proračun) te logistika – krucijalni su 
detalji glede rješenja zagonetke vezane 
uz naslov prvaka HNL-a.    

NAKON PRVOG DIJELA DOGODIO SE PRESEDAN ZA POSLJEDNJU DEKADU,

RIJEKA JE „ZIMSKI PRVAK“
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nogomEt I StuDIrAnJE mogu ruKu        PoD ruKu, A SVJEDoČE tomu:

SREbRENkO 
POSAvEC

1. Koja si trenutno godina studija na 
uCn-u?
Trenutno završavam peti semestar 
Sportskog menadžmenta na UCN-u, 
zajedno sa mnom su moje kolege i 
prijatelji Srebrenko Posavec i Sandro 
Šoronda, koji su mi  dosta pomogli i 
ovo studiranje dosta olakšali. Nadam 
se da sam i ja svojim savjetima isto 
njima pomogao. Želim naglasiti da su 
mi Vedran Nakić i Goran Ljubojević, 
koji se nalaze u generaciji ispred mene 
dosta pomogli u svladavanju obaveza s 
kojima sam se susretao.

2. Jesi li zadovoljan studijem i 
načinom rada na fakultetu?
Način rada je maksimalno prilagođen 
profesionalnim sportašima i svima 
onima koji imaju obaveze zbog kojih 
ne mogu redovito pohađati predavanja. 
Predavanja su snimana tako da smo 
u mogućnosti pogledati ih i preslušati 
u bilo kojem vremenu. Na taj način 
možemo prilagoditi i uskladiti sve svoje 
obaveze. U stalnom smo kontaktu s 
profesorima koji nam omogućuju da 
svoje ispite polažemo na vrijeme i da 
uz njihove konzultacije pripremimo 
projekte, na osnovu kojih imamo 
usmene obrane svojih radova. 

3. u čemu ti sve olakšava online studij?
Online studiranje daje sasvim novu 
dimenziju studiranju kojom dobivamo 
viši stupanj obrazovanja. Može se 
studirati bez obzira jeste li doma ili u 
inozemstvu. Imam godišnji raspored 
predmeta i termine ispita koji mi 
omogućuju dobro organiziranje i 
raspoređivanje vremena. A na osnovu 
toga, sam određujem vrijeme i tempo 
učenja. Ovim načinom studiranja 
štedi se na vremenu i svim troškovima 
koje prati redovno studiranje. Online 
studiranje mi olakšava da svoje 
privatne (obiteljske), poslovne i 
studentske obaveze organiziram na 

najbolji mogući način.

4. Što bi preporučio drugim 
nogometašima koji razmišljaju o ovom 
studiju?
Svim profesionalnim nogometašima bih 
želio preporučiti da ovu priliku ovakvog 
studiranja nikako ne smiju propustiti jer 
će na taj način biti pripremljeni na sve 
ono što ih čeka nakon profesionalne 
karijere nogometaša. Sa završenim 
studijem Sportskog menadžmenta bit 
će akademski građani koji će moći 
kvalitetno konkurirati na tržištu rada i 
sve ono što su prošli kroz svoju karijeru 
uz znanje koje budu stekli na UCN-u, 
moći će kvalitetno upotrijebiti u svojoj 
budućoj karijeri.

5. Kako usklađuješ svakodnevne 
obveze sa studijem?
Prije osam mjeseci postao sam otac  po 
treći put. Rodio se mali Mihael i sigurno 
bez potpore i pomoći moje supruge 
Magdalene, kćeri Angeline i sina Antuna 
ne bih mogao uskladiti sve obaveze. Uz 
studiranje na UCN-u, u ovome trenutku 
nalazim se i u procesu stjecanja UEFA 
PRO trenerske licence, tako da mi ovaj 
način studiranja omogućuje da vrijeme 
sa svojom obitelji dosta kvalitetno 
organiziram.

6. Koji su tvoji budući planovi nakon 
stečenog zvanja?
Prvenstveno svi moji planovi su vezani 
uz nogomet. Cilj mi je uspješno završiti 
UCN studij Sportskog menadžmenta 
i da steći UEFA PRO licencu u 2018. 
godini. Siguran sam da ću sa završenim 
studijem Sportskog menadžmenta 
moći kvalitetno participirati na tržištu 
rada i dati sportu dodanu vrijednost s 
obzirom na sve ono što sam prošao 
kroz svoju profesionalnu karijeru 
nogometaša i znanjem koje sam stekao 
tijekom školovanja na UCN-u.

1. Koja si trenutno godina studija?
Trenutno sam treća godina studiranja 
tj. 5. semestar na kojoj su i kolege 
Sandro Šoronda i Ivan Jolić.

2. Kakav je način rada na fakultetu i 
jesi li zadovoljan studijem?
Jako sam zadovoljan studijem jer 
mi daje potrebno znanje u polju 
sportskog menadžmenta, a ujedno 
i usavršavam engleski jezik. To je 
online studij i predavanja su putem 
interneta. Svaki student ima svoju 
platformu u koju se ulogira i preko te 
platforme može pratiti predavanja i 
PowerPoint prezentacije. Cijeli sistem 
je vrlo jednostavan i prilagođen te 
savršeno objašnjen do svakog detalja. 
Svaki ponedjeljak dobivate predavanja 
za taj cijeli tjedan pa možete pratiti 
predavanja kad god želite tj. kad imate 
vremena. Zato sam osobno jako 
zadovoljan upravo zbog takvog načina 
rada.  

3. u čemu ti sve olakšava online 
studij?
UCN je online studij, pogodan za 
sportaše koji nemaju puno slobodnog 
vremena pa mogu pratiti predavanja 
preko interneta bilo kad im to 
odgovara. Potrebno je imati dobru 
brzinu interneta i da si svaki pojedinac 
dobro organizira vrijeme tj. dan jer 
vam je sigurno potrebno otprilike 2 
sata dnevno za predavanja. Naravno, 
predavanja su na engleskom jeziku, 
tako da se prije upisa polaže ispit iz 
engleskog jezika. Ispiti nisu klasični 
već se pišu projekti, nema klasičnog 
„štrebanja“, a usmena obrana ispita se 
vrši preko Skypea. 

4. Koja bi bila tvoja preporuka za 
druge nogometaše koji razmišljaju o 
ovom studiju?
Preporučio bih ga svim sportašima koji 

znaju engleski jezik, koji razmišljaju o 
svojoj budućnosti i koji misle ostati u 
sportu poslije karijere. Uvjeren sam da 
im ovaj studij (UCN) daje svo potrebno 
znanje u vezi sportske industrije u 
svijetu.

5. Kako usklađuješ svakodnevne 
obveze sa studijem?
Upravo mi ovakav način studiranja 
omogućava da si prilagodim obaveze 
i organiziram dan onako kako želim. 
U braku sam, imam dijete i naravno da 
sve to morate uskladiti sa studiranjem, 
ali mi taj način online studiranja to jako 
olakšava i osobno moram zahvaliti 
HUNS-u, ponajviše Mariju Juriću i 
Sandru Šorondi koji su mi omogućili 
upis na UCN.

6. Koji su tvoji budući planovi nakon 
stečenog zvanja?
Taj ti studij daje stvarno potrebno 
znanje u vezi sportskog menadžmenta 
i šire. Mislim da hrvatskim klubovima 
trebaju stručni ljudi koji se mogu nositi 
s današnjim trendovima koje sportska 
industrija zahtjeva i iziskuje. Naravno, u 
budućnosti se vidim u sportu, s ciljem 
da podignemo hrvatski nogomet 
i sport na jedan viši nivo i da ljudi 
ponovno počnu dolaziti na hrvatske 
stadione
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Tijekom listopada i studenog 2016. 
krenuli smo s provedbom projekta „Reci 
NE namještanju utakmica“. Projekt je 
namijenjen edukaciji igrača mlađe 
kategorije u Prvoj HNL kroz stručna 
predavanja i radionice u organizaciji 
HUNS-a.
Match-fixing ili namještanje utakmica 
predstavlja globalnu prijetnju integritetu 
nogometa, kako za igrače, tako i za suce, 
trenere, klupske službenike i ostale aktere 
koji se bave nogometom. Hrvatska 
udruga „Nogometni sindikat“ u suradnji 
sa FIFPro-om se obvezala zaštiti poštenu 
igru u nogometu i kroz kampanju 
promovirati najviše standarde  nogometa 

u igranju, organizaciji i suđenju. 
U ponedjeljak, 24. listopada 2016. 
u Maksimiru je ispred Nogometnog 
sindikata Olivera Peroli Žodan održala 
stručno predavanje o namještanju 
utakmica, na kojem su sudjelovali 
predsjednik Dario Šimić i glavni tajnik 
Mario Jurić. Oni su promovirali prevenciju 
i pozitivne primjere „fair-play“ igre u 
nogometu. Predavanju su prisustvovali 
juniori i kadeti GNK Dinamo te treneri 
nogometne škole. 
U utorak, 25. listopada 2016. u Splitu smo 
predstavili projekt pionirima, juniorima i 
kadetima HNK Hajduk Split, kao i njihovim 
trenerima.

U četvrtak, 10. studenog 2016. u sklopu 
projekta posjetili smo NK Lokomotiva 
gdje smo održali stručno predavanje 
kadetima i njihovim trenerima.
Ovaj projekt će Hrvatska udruga 
„Nogometni sindikat“ nastaviti provoditi i 
tijekom ove godine u ostalim klubovima 
Prve HNL.

Cilj ovog projekta jest sačuvati integritet 
nogometa, povećati svjesnost o 
opasnostima namještanja utakmica, 
predstaviti pozitivne uzore igračima te 
ih educirati na koji način prepoznati, 
prijaviti i oduprijeti se bilo kojem pokušaju 
namještanja utakmice. 

Dinamovu je obitelj 11. studenog 
prošle godine napustio Željko 
Čajkovski. Legendarno lijevo 

krilo ‘’modrih’’. U maksimirskim je 
statistikama upisano 447 njegovih 
nastupa i 275 golova. Željko Čajkovski 
(rođen 5. svibnja 1925.) ostvario je i 19 
nastupa (12 pogodaka) u reprezentaciji 
bivše države. Jugoslavija se 1950. 
plasirala na Svjetsko prvenstvo ponajviše 
zahvaljujući njegovom briljantnom 
nastupu u ‘’majstorici’’ protiv Francuske 
(u Firenzi). Nakon što je u završnici 
susreta izborio kazneni udarac (za 2:2), 
u produžecima je postigao i odlučujući 
zgoditak. Željko Čajkovski bio je i 
posljednjim svjedokom legendarne 
generacije koja je 1948. osvojila srebro 
na Olimpijskim igrama u Londonu (u 
četiri utakmice zabio je tri gola). 

Imao je Čajkovski tek 20 godina kada 
se našao pred ‘’transferom karijere’’. 
Trebao je iz HAŠK-a prijeći u Građanski. 
Međutim ukazom ‘’narodne vlasti’’ oba 
su kluba – ukinuta! Bilo je to neposredno 
nakon ‘’oslobođenja’’, 1945. Umjesto 
u Građanski, Čajkovski je prešao u – 
Dinamo!

Iako je doživio političko zatiranje 
Građanskog, Čajkovski nikada nije 
Dinamo smatrao sljednikom ‘’najvećeg 
kluba u hrvatskoj povijesti’’. 
- Dinamo je nastao 1945. pod novim 
političkim okolnostima. Sve drugo je 
iskrivljavanje povijesti – tvrdio je. 

Nakon što su mnogi zagrebački igrači 
završili u beogradskom Partizanu, 
među inima i Zlatko Čajkovski, činilo 
se izglednim da će i mlađi brat karijeru 
nastaviti na Stadionu JNA. Poglavito 
nakon što je vojni rok služio u glavnom 
gradu nekadašnje države. Partizan ga 
je vrbovao nekoliko puta. Bezuspješno. 
Ostao je privržen Maksimiru. Premda 
je brat mu Zlatko u Partizanu imao 
deseterostruko veća primanja. 

Za boravka u Beogradu mlađi je Čajkovski 
upoznao tadašnjeg predsjednika SD 
Partizan, Franju Tuđmana. Prisan odnos 
zadržali su i 90-ih godina prošlog stoljeća 
kada je dr. Tuđman postao predsjednikom 
Republike Hrvatske. Čajkovski je iznimno 
cijenio prvog hrvatskog predsjednika. 
Kao čovjeka, političara i državnika. I 
velikog zaljubljenika u nogomet. Jedino 
mu nikada nije oprostio – ćiru Blaževića! 
Željko Čajkovski bio je igračem Dinama 
famozne 1951. Tada je Dinamo pod 
‘’nerazjašnjenim okolnostima’’ izgubio 
već dobiveno prvenstvo. Tri kola prije 
kraja Zagrepčani su imali pet bodova 
prednosti pred Crvenom zvezdom. Na 
kraju su završili kao drugi!? 

Naravno, za doživljeni epilog ponajviše 
su ‘’modri’’ – sami krivi. Izgubili su 
na svom terenu od Sarajeva i Crvene 
zvezde. Imali su i treću meč-loptu, ali 
su u posljednjem kolu odigrali s BSK-
om, u Beogradu – 2:2, a Zvezda je dan 
kasnije pobijedila Partizana s potrebnih 

dva gola razlike (2:0). Tek dvadesetak 
godina kasnije brat mu je povjerio 
strogo čuvanu tajnu. Premda su se Čik 
(Čajkovski) i Štef (Bobek) svojski trudili, 
četvorica partizanovaca ‘’prodala’’ su 
utakmicu ‘’vječitom rivalu’’. 

Željku Čajkovskom imponirao je nogomet 
Bernarda Vukasa. Talentiranog je dečka s 
Trešnjevke zamijetio dok je ovaj igrao još 
u nižerazrednom Amateru. Preporučio 
ga je klupskom vodstvu. No, ‘’Žuti’’ 
nikada nije došao u Maksimir. Njegov 
su dolazak spriječili stariji igrači (wölfl, 
Cimermančić...), čiji je utjecaj u klubu bio 
dominantan. Sve dalje je – povijest. A 
ona je ovjenčana bistom pred poljudskim 
stadionom – najboljem igraču Hajduka!

Karijeru u Maksimiru, Željko Čajkovski je 
kao 31-godišnjak, nadomjestio igranjem 
u Bundesligi. Prešao je u werder iz 
Bremena za 50.000 maraka. Godine 1956. 
bili su to – ‘’ozbiljni novci’’. Zanimljivo, 
pri transferu Željka Čajkovskog u Bremen 
posredovao je i njemački veleposlanik u 
Beogradu. O tempora, o mores!

U Njemačkoj je Željko Čajkovski završio 
uglednu trenersku školu u Kölnu. No, 
nije poput brata mu, napravio trenersku 
karijeru. S diplomom Ekonomskog 
fakulteta zaposlio se u Siemensu, gdje je 
dočekao mirovinu. Živio je u Münchenu 
(tek povremeno bi dolazio u Hrvatsku), 
bez nogometnog stresa. Ondje je i 
preminuo u 92. godini. 
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STALNA AkCIJA
NA OČUvANJU 

INTEGRITETA NOGOmETA
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PROJEKT  Don’t  fix it

In Memoriam

ŽELJkO
ČAJkOvSkI
(1925.-2016.)
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HrVAtSKA uDrugA „nogomEtnI SInDIKAt„
omogućuJE SVIm ProFESIonALnIm SPortAŠImA u HrVAtSKoJ 

onLInE StuDIrAnJE SPortSKog mEnADŽmEntA - FIFPro onLInE 
ACADEmy (unIVErSIty CoLLEgE oF nortHErn DEnmArK).

Članovi HUNS-a mogu studirati na UCN-u po cijeni od 300€ za sve 3 godine 
studiranja, dok redovna cijena studija za državljane izvan EU iznosi 8400€ po godini.

Preduvjet je znanje engleskog jezika koje se testira online testom. 

Pravo na studiranje imaju svi profesionalni sportaši
sa završenom četverogodišnjom srednjom školom.

Online studij traje 3,5 godine (7 semestara) i nosi 180 ECTS bodova.

Za sva dodatna pitanja i informacije, kontaktirajte nas:
info@huns.hr, sandro.soronda@huns.hr , 091 22222 32 - Sandro Šoronda.


